
Algemene Beschouwingen Kadernota 2016 

Ik zal eerst in algemene zin iets zeggen over de kadernota en vervolgens de verschillende hoofdstukken 

doorlopen. 

Algemeen: 

Er is hard gewerkt door het ambtelijk apparaat om alle stukken voor de afgelopen raadscyclus af te ronden. 
Wij willen daar allereerst onze waardering voor uitspreken.  
 
Na de fusieperiode is de gemeente Nissewaard nog in een opstartfase. Allerlei zaken moeten nog worden 
geharmoniseerd en daar heeft mijn fractie tot in zekere mate ook alle begrip voor. De compacte kadernota 
zoals deze voorligt is wat ons betreft dan ook het resultaat van de fase waarin we ons bevinden. We hopen 
juist dat dit nog kansen biedt voor de oppositie om kleine aanpassingen te doen, zodat we er een 
gezamenlijk product van kunnen maken. 
 
Allereerst maken wij ons druk over de teruglopende budgetten binnen het sociaal domein. Deze gaan 
namelijk uit van de transformatiegedachte. Hoe kunnen wij de zorg (aan de voorkant) verbeteren, zodat er 
minder zorg nodig is en dus minder geld wordt uitgegeven. Wij transformeren in de gemeente Nissewaard 
nog niet voldoende, en dus is er sprake van een flinke bezuiniging op de zorg. Het voorstel om de 
tegenvallende budgetten op te vangen binnen het sociaal domein kunnen we dan ook niet steunen. Wij 
zien liever dat er sneller wordt getransformeerd of dat gezocht wordt naar alternatieve bezuinigingen, zoals 
exploitatie De Stoep, parkeren, cameratoezicht, citymarketing, sobere raadsuitjes, een tweede 
natuurspeeltuin, een extra festival of lantarenpalen en straatstenen. Een extra reserve om de risico’s af te 
dekken behoort ook tot de mogelijkheden. Het principebesluit zoals nu in het raadsvoorstel staat kunnen 
wij niet steunen. We hebben daarom een amendement ingediend. 
 
In het verleden heeft de gemeente veel geld uitgegeven aan grote projecten. Daardoor worden we nu voor 
verschillende dilemma's gesteld. De grondexploitatie hangt als molensteen om onze nek. Graag zou de 
Partij van de Arbeid de bewoners van Nissewaard willen betrekken bij deze dilemma’s zodat zij inzicht 
krijgen in de materie en betrokken raken bij de lokale democratie. Hierbij kan o.a. het internetpanel 
gebruikt worden. 
 
Hoofdstuk 1 Bestuur: 
 
- Kern- en wijkgericht werken: We hebben een notitie gezien over het kerngericht werken. Goed om te zien 
dat dit nu toch verder wordt opgepakt. We kregen verontruste geluiden uit sommige kernplatforms. Blijft 
het vreemd waarom Hekelingen niet is opgenomen! Als het kerngericht werken belangrijk is voor onze 
gemeente dan zou je blij zijn dat je nog een kern hebt waar je dit kunt toepassen? En graag zouden wij in de 
toekomst ook de discussie aangaan over wijkbudgetten. 
 
- Dienstverlening: wij willen graag met prestatieafspraken werken. Een voorbeeld hierin is Rotterdam. Zij 
maken afspraken over een termijn waarop bewoners een reactie krijgen en stellen eisen aan de actualiteit 
van berichten op de website. Op dit moment krijgen we veel signalen dat de website erg mooi is, maar dat 
er geen reactie komt op meldingen. Tevens blijkt het telefoonnummer slecht bereikbaar.  
 
- Opzet internetpanel. Goed dat de gemeente ook gebruik gaat maken van moderne en tevens goedkope 
communicatiemiddelen om bewoners te betrekken bij beleid. Volgens ons kan dit panel in de toekomst 
gebruikt worden bij het opstellen van de begroting, zodat hierbij ook meer burgers worden betrokken. 
 
Hoofdstuk 2 Veiligheid: 



 
- Veiligheid rond scholen: hoe ziet dit programma er precies uit en wanneer kunnen we deze verwachten? 
Ouders en kinderen weten vaak zelf heel goed welke plekken of situaties leiden tot onveiligheid. Dat 
hebben wij gemerkt tijdens al onze verkeersveiligheidacties. Het is daarom van essentieel belang dat 
ouders en kinderen worden betrokken bij het opstellen van een programma.  
  
- Dan de ontwikkelingen rond de buurtgoa's: gaan we nu inzetten op buurtgoa’s of op parkeergoa’s? Wij 
zien graag dat vooral wordt ingezet op buurtgoa’s.   
 
Hoofdstuk 3 openbare ruimte: 
 
- Als we het hebben over woonlasten dan wil de PvdA meer afvalscheiding afdwingen, zodat de 
milieuheffing omlaag kan. 

- Schoon-Schip-Trein: Enerzijds complimenten: Goten en stoepen gepoetst, onkruid weggehaald bij 
ophaalplaatsen; als dit plaatsvindt in alle wijken, helemaal goed! Anderzijds: Wel een campagnetrein. Is er 
wel betrokkenheid bij de inwoners (wijkschouw)? Hoe kunnen we dit verbeteren? 

- Parkeren: het college wil in 2016 de pilot continueren. Het lijkt ons wenselijk op basis van de pilot het 
beleid al direct te optimaliseren. Advies van accountant is om het risicoprofiel grondexploitatie te 
monitoren en voortdurend bij te sturen. Waarom niet bij parkeren? Het gat in de begroting is immers 
groot. De lage tarieven in de garages staan ook niet in verhouding tot abonnementhouders. Wij willen hier 
aandacht voor vragen. En verwacht het college daadwerkelijk dat ondernemers gaan bijdragen? Kortom, 
wij pleiten er dan ook voor om in lijn met de afspraak die we hebben gemaakt de pilot na een jaar te 
evalueren, zodat we de risico’s kunnen minimaliseren. 
 
- Als we kijken naar het plan De Haven dan praten we over zo’n voorbeeld van een project die als een 
molensteen om onze nek hangt. We moeten bouwen om de risico’s af te dekken. We willen als PvdA dat dit 
project dan ook niet als prestigeproject wordt gezien maar als een project dat de risico’s beperkt. We willen 
geen Heer & Meester aan de Oude Maas.  
 
Hoofdstuk 4 Economie, Wonen en ruimtelijke ontwikkelingen: 
 
- Geen woord over sociale woningbouw, ontwikkelingen huren of opvang asielzoekers. Als we kijken naar 
de taakstelling van de huisvesting van asielzoekers: Wat betekent dit voor de krapte op de woningmarkt en 
hoe denken we deze mensen op een goede manier te laten integreren binnen onze samenleving? 

- Duurzaamheid: De PvdA ziet graag dat er een actief en integraal beleid wordt gevoerd voor het 
bevorderen van energiebesparende maatregelen bij nieuwbouw (Energiezuinige woningen).  

- Recreatiegebied Bernisse: Elektrisch varen wordt hierin gezien als eerste stap. Voor de PvdA is dit ook de 
laatste stap. 

Hoofdstuk 5 Onderwijs en Jeugd: 
 
- Onderwijs: wij willen een stevige invulling aan de REA gezien de urgentie van samenwerking tussen 
onderwijsbesturen? We zien graag dat de gemeente Nissewaard voorop loopt in de ontwikkeling van IKC’s 
om leegstand tegen te gaan en de kwaliteit van het onderwijs te verbeteren. 
 
- Samen Tegen Schooluitval: Wij zouden graag zien dat dit project niet alleen in Spijkenisse Zuid-West wordt 
ingezet, maar in heel Nissewaard. 



 
Hoofdstuk 6 Sport, Recreatie, Cultuur en Welzijn: 
 
- Sport: we hebben gezien dat de gemeente een subsidieregeling voor 2016 ten aanzien van 
sportstimulering kent. Welke voorwaarden worden gesteld aan verenigingen? Alleen activiteiten voor jeugd 
organiseren is voor ons te mager. De PvdA wil sport subsidiëren en geen sportclubs. 
 
- Verder zien we een scheefgroei tussen sport en sociaal-cultureel werk. Waar we buurthuizen afstoten 
bouwen we twee kantines in sporthal Oostbroek. We vinden dat hier wordt gemeten met twee maten en 
we zouden graag horen van het college of zij verschillen zien in nut en noodzaak van sportverenigingen en 
bewonersverenigingen.  

- Ook viel er te lezen dat er gekeken wordt naar een mogelijke verzelfstandiging van Theater de Stoep. Voor 
de PvdA is dit echter geen doel op zich, wij willen de teugels als gemeente strak in handen houden, zodat 
het exploitatietekort tot een minimum kan worden beperkt.  

- Verder vragen we ons af of het noodzakelijk is om nog een groot evenement te organiseren. Voorwaarde 
is voor de PvdA dat het de gemeente geen geld kost. 

- Een tweede natuurspeeltuin lijkt overbodig als we kijken naar de financiële positie van de gemeente. We 
zien liever wat kleine speeltuintjes in wijken. 
 
Hoofdstuk 7 Arbeid, participatie en zelfredzaamheid: 
 

- Jeugdwet: we hebben nog niet precies in beeld welke jongeren jeugdhulp krijgen. Daardoor kunnen we 
ook niet goed de accenten bepalen van ons lokale beleid. Vervolgens moeten we gemeenschappelijke 
doelen formuleren met cliënten aan aanbieders, zodat we kunnen sturen op het resultaat. 
 
- We merken verder dat het college steeds meer wil uitgaan van de eigen kracht van gezinnen. Maar we 
moeten ons wel realiseren dat dit precies de gezinnen betreft die vaak eerder al hebben bewezen deze 
eigen kracht niet te hebben. Als gemeente moeten we er dus kort op zitten en waar nodig direct ingrijpen. 
 
- Tot voorkort had de gemeente de beschikking over extra budgetten van het rijk voor WMO. We zien graag 
dat deze budgetten voor nu en in de toekomst worden ingezet om extra wijkverpleegkundigen aan het 
werk te helpen. De werkwijze dat cliënten standaard van 3 uur naar 2 uur worden geïndiceerd is wat de 
PvdA betreft schandalig en ook totaal niet in lijn met de gedachte van maatwerk.  
 
- En verder: wat kan de gemeente nog doen in het kader van toegankelijkheid voor minder valide mensen? 
In andere gemeenten wordt een Agenda 22 opgesteld om hier nadrukkelijk rekening mee te houden. Wij 
zien dit ook graag voor onze gemeente. 
 
- Als we kijken naar het Armoedebeleid  dan waarderen wij het zeer dat de wethouder met ons in gesprek 
wil gaan om te kijken waar we het armoedebeleid eventueel zouden kunnen verbeteren. We hebben in 
gezamenlijkheid met de SP en LOB een amendement ingediend. De PvdA staat voor een integrale aanpak 
van armoede waarbij de mens centraal staat en niet de bureaucratie. Wij pleiten daarom voor sluitende 
overgangsregelingen en één loket. 
 
- Binnen het huidige armoedebeleid zouden wij graag zien dat de toelage voor minima voorlopig wordt 
losgekoppeld van betaald werk en deze toelage te zien als ondersteuning voor alle minima. Onze 
overweging hierbij is de huidige krapte op de arbeidsmarkt en het enorme verschil in toelage. 



- De ontwikkelingen rond Arbeid Ontwikkelings Bedrijf zullen we nauwlettend volgen. De focus ligt hier 
vooral op het opdoen van relevante arbeidservaring om vervolgens door te groeien naar regulier werk.   

- De PvdA heeft een Plan van de Arbeid ontwikkeld die we de komende periode willen bespreken in de 
commissie. Daarin is ook aandacht voor kleine ondernemers en ZZP’ers. 

- Voor de PvdA is nog een onderwerp binnen dit domein een zeer belangrijk punt, namelijk het SMC: Wij 
willen ons in blijven zetten voor goed bereikbare en laagdrempelige zorg, zodat met name de spoedeisende 
hulp, in Nissewaard gewaarborgd blijft. We hebben daarom een amendement ingediend. 

Hoofdstuk 8 bedrijfsvoering: 

- ICT: wie heeft er binnen de gemeente nog grip op of verstand van? Ook een verzelfstandiging die nog niet 
heeft opgebracht wat we willen. Syntrophos wordt een onvolwassen organisatie genoemd. De 
verzelfstandiging van theater staat ook ter discussie. Voor de PvdA is verzelfstandiging geen doel op zich. 
 
Hoofdstuk 9 financiële positie: 
 
- De ontwikkeling van het weerstandsvermogen van de gemeente Nissewaard is zeer zorgwekkend. We 
stevenen af op een algemene reserve van 10 miljoen. De laatste tijd doen we eenvoudig een greep uit de 
algemene reserve. De tussenrapportage 2015 laat ook al negatief saldo zien. Dit staat dan ook in schril 
contrast met een artikel dat voor de verkiezingen in de Botlek verscheen: “Reservekas Spijkenisse voller 
dan ooit!” Ik ben benieuwd wat het college zelf voor een titel zou geven indien nu een artikel zou worden 
gewijd aan de financiële positie van de gemeente Nissewaard.  
 
- Daarnaast moeten we constateren dat de risico’s m.b.t. de decentralisaties niet meegenomen zijn in 
berekening van de benodigde weerstandscapaciteit. Juist daar zouden wij de aandacht op willen vestigen. 
 
- Advies van accountant is om het risicoprofiel te monitoren en voortdurend bij te sturen. Hoe gaat de 
gemeente dit mogelijk maken? 
 
- Wat verwacht de gemeente nog als vrij besteedbaar budget over te houden voor planontwikkeling? 
 
Conclusie: 

Tot slot zou ik graag nog willen meegeven wat onze algemene visie is. De Partij van de Arbeid bestaat in de 
eerste plaats uit volksvertegenwoordigers. Door de gesprekken met bewoners hebben wij een beter beeld 
gekregen van persoonlijke situaties. We hebben gemerkt dat het met veel inwoners van onze gemeente 
goed gaat. We leven in een rijk land en in een rijk deel van de wereld. Maar we sluiten onze ogen niet voor 
problemen die zich in onze gemeente voordoen. Nog steeds groeien kinderen op in armoede. 
Eenzaamheid, uitsluiting en anonimiteit komen ook in onze gemeente voor. Niet iedereen in Nissewaard 
heeft dezelfde kansen om iets van het leven te maken. Wij willen bewoners en maatschappelijke 
instellingen op buurtniveau met elkaar verbinden en werken aan een samenleving waarin iedereen een 
fatsoenlijk bestaan heeft en waarin iedereen de mogelijkheid heeft om vooruit te komen en iets van zijn 
leven te maken. Hierbij sluiten we niemand uit en dragen de sterkste schouders de zwaarste lasten. Wij 
leggen ons niet neer bij armoede en onrecht. Het is in onze geïndividualiseerde samenleving een opdracht 
voor de overheid om, samen met bewoners, verbindingen te maken. We willen geen samenleving waarin 
mensen langs elkaar heen leven, wij willen een samenleving waarin we mét elkaar leven. Alleen als we 
uitgaan van die gedachten dan kunnen we Nissewaard zoals het coalitieakkoord luidt: verbinden en 
versterken. 
 
Dankuwel 


